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5. zasadnutie mestského zastupiteľstva 
konané dňa 24.4.2017  
 
 
Mgr. Pristáš: 
Otázka v rámci toho sídliska, teraz tam boli nedávno tri lipy zrezané, to neboli orezané, ale 
zrezané z polovice. Tu by som chcel vedieť dôvod, pretože som zachytil na webe mesta dosť 
búrlivú diskusiu, pretože asi veľa občanov bolo proti tomu, resp. nepáči sa im to orezanie 
stromov, to nie je fakt orezanie, ale z polovice zrezaný strom a mnohým sa to nepáčilo, tak by 
som chcel vedieť čo bolo dôvodom zrezania tých troch stromov. 
 
PhDr. Čižmár: 
Urobil sa orez, ktorý nie je výrubom. Podľa mne dostupných informácií išlo o rez, ktorý bol 
v poriadku.  
 
Mgr. Fazekaš: 
Tak k tým orezom, tých troch líp. Stretli sme sa tam začiatkom apríla s obyvateľmi bytových 
domov, bolo nám povedané, že 90 % obyvateľov súhlasí s týmto orezom a ako dôvody boli 
uvádzané alergické reakcie deti na tie lipy. Je síce pravda, ja som si zisťoval potom aj 
u odborne znalých ľudí, tá lipa by nemala tak škodiť ale vravia, že to je 3-ročný problém. My 
sme sa ho snažili vyriešiť a ten orez bol redukčný. To znamená, že koruna nebola 
amputovaná, ten orez je v poriadku, stojíme si za ním a tá koruna sa aj pomaly dotvorí. Čiže 
netreba to brať tak teraz, že strom pôjde na polovicu, tak ho ideme vykántriť. To nie je 
pravda. A to, že nás tí ľudia zaviedli a že vraveli, že 90 % súhlasí aj ja som sa s tým veľmi 
nestotožnil, pretože tie ohlasy neskôr ma veľmi prekvapili a neviem, čo sa tam stalo, či sa na 
tom sídlisku nekomunikuje, ale predpokladám, že sú tam, doslova ja som sa tým ľuďom 
potom sa ozýval, sú tam nejaké klany, alebo ako to mam nazvať a navzájom medzi sebou 
bojujú a keď sme tam boli v priebehu dvoch dní, tak ja si myslím, že stačilo sa vykloniť 
z okna a stretnúť sa vo väčšom počte a vysvetlili by sme si to. Pretože ten orez predchádzala 
taká diskusia pol hodinu, že sme tam vôbec nechceli nič robiť. Čiže ja už neviem, ako 
vyhovieť ľuďom a keby ste vedeli s akými ľuďmi sa stretávame pri jednoduchých orezoch, 
menej závažný ako bol tento orez, že vykloní sa jeden z okna a povie, že sme ničitelia zelene, 
druhý sa vykloní, to v každom prípade von. Čiže, naozaj nie je to ľahké rozhodnúť v týchto 
orezoch v každej situácii, každá situácia je konkrétna. Tí ľudia s ktorými sme diskutovali po 
tých orezoch, nám boli veľmi vďační. Predsavzali si a už mi aj volali, že vysadia tam aj 
nejaké stromčeky, sú s nami spoločne v nejakej dohode, že my im poskytneme nejaké tie 
stromy, upravili si ten priestor tam, dokonca na vlastné náklady. Hovorím, je mi ľúto, že to 
takto dopadlo, že myslím, že dve, alebo tri žienky nejaké obyvateľky sa tam ozývali a nazvali 
to hrubým, barbarským konaním s ktorým vyslovene nesúhlasím, lebo ten redukčný rez, keby 
ste videli niekde na Slovensku, ako sa lipy režú, oni znášajú rez veľmi dobre a ide sa až na 
kmeň stromu. Čiže, my sme im tie kostrové konáre všetko ponechali a netreba sa báť, tie lipy 
budú pekné znova. Asi toľko, ďakujem.  
 
Mgr. Pristáš: 
Oni sú práveže zrezané. Tam je kmeň, ja som sa teraz na to bol pozrieť, ten kmeň je zrezaný 
komplet, ako  nie úplne dospodu to nie, možnože do polovice. Neviem presne, aké tie stromy 
boli predtým vysoké, ale to nie sú len orezané konáre, kmeň je zrezaný úplne na polovicu. To 



presne tak, ako pred rokom sa stalo, keď som tu interpeloval v areáli školy strednej Jozafáta, 
kde boli štyri stromy takisto presne do polovice zrezané. Tam potom bolo zistené, že to nie je 
v kompetencii mesta, je to na ich pozemku a nebolo to v súlade so zákonom  a túto je 
rovnakým spôsobom sú tie stromy zrezané. Mrzí ma, že sú  obyvatelia stále, že veľa ľudí za 
to, aby sa stromy vyrubovali a mne je to veľmi ľúto, ale ten rez mne pripadá veľmi, nechcem 
povedať nešetrný, ale to bolo zrezané fakt akože, dúfam teda, že budú pokračovať, teda,  že 
tie stromy prežijú a budú ďalej fungovať. A chcem sa opýtať, teda keď tí ľudia vás zaviedli 
alebo povedali, že väčšina je predpokladám, že tam bola nejaká žiadosť a k tomu neboli 
doložené podpisy, že či je tam naozaj nadpolovičná väčšina obyvateľov? 
 
Mgr. Fazekaš: 
Nie, na takéto orezy a všeobecne všetky orezy v rámci od 1. apríla do 30. septembra sa 
nevyžaduje osobitný súhlas  ochrany životného prostredia a krajiny. My môžeme, ako 
správcovia zelene postupovať tak, ako my uznáme za vhodne. Viete dobre, že máme aj 
záhradného architekta, aj ten tam asistoval, čiže zrobili sme taký nejaký kompromis, lebo oni 
chceli naozaj tie stromy vyholiť celkom a neporovnával by som tie lipy s Jozafátom, pretože 
tie jasene tam boli zlikvidované hej, toto bola mutácia koruny, tak sa to aj odborne nazýva 
a myslím, že tam aj pokuta išla nejaká. Tieto lipy, netreba sa báť, oni obrazia znovu a keď mi 
niekto povie a viacerí mi tam potvrdili, že riešia 3 roky s deťmi alergické nejaké problémy, no 
naozaj citlivo každú situáciu zvažujeme a myslím, že na to, aká bola odozva sme si to vôbec 
nezaslúžili určite, hej, za tú prácu, pretože naozaj nikdy neodmietneme nikoho, s každým 
komunikujeme, ja si idem odkomunikovať a som pri 90 % orezoch. Čiže naozaj, taká situácia 
vznikla, ja beriem všetky následky na seba, aj všetku zodpovednosť, ale myslím, že nebolo to 
také až, takéhoto razu, žeby sme sa museli teraz baviť na úrovni nejakých sankcií, pokút, 
alebo niečoho takéhoto.  
 
PhDr. Čižmár: 
Táto situácia nebola riešená jednorázovo, to nehovorím kvôli tomu, aby som tu obhajoval 
pána Fazekaša, ale tie stretnutia práve kvôli požiadavkám obyvateľov z tejto časti sa 
zorganizovali na niekoľkokrát. Z tých informácií, ktoré máme aj od technických služieb, bolo 
tomu tak aj v minulom roku, potom nakoniec sa nepristúpilo k orezu. Požiadavka tu opäť bola 
vznesená na konci roka, potom na začiatku tohto kalendárneho roka. Čiže, všetky úkony, 
ktoré boli vykonané, boli vykonané na základe požiadavky zo strany občanov a boli preverené 
aj za prítomnosti a prítomnej pani Ing. Bučkovej.  
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